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§ 4   

Ny upphandling för parkdrift för Årsta och Vantör 

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden beslutar att inte förlänga Tylömarks 

trädgårdsanläggningars kontrakt gällande parkdriften i Årsta 

och Vantör. 

 

2. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att ta fram ett 

nytt förfrågningsunderlag för upphandling av parkdriften i 

Årsta och Vantör 

 

3. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att förbereda 

för att lämna ett anbud i egen regi 

 

4. Paragrafen justeras omedelbart. 

 
 
Ärendet 
Parkdriften upphandlades på entreprenad år 2013 och kontrakten 

tilldelades Tylömarks trädgårdsanläggningar i Årsta och Vantör samt 

Sveab Drift AB i Enskede på vardera tre år med rätt, men ej 

skyldighet, att besluta om förlängning på två plus två år, som längst 

till 2020. Då förvaltningen anser att kontraktet med Tylömarks 

trädgårdsanläggningar AB inte bör förlängas föreslås att nämnden 

beslutar om ny upphandling. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 5 oktober 2015. 

Dnr 566-2015-2.2.2. 

 

 
Beslutsgång 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

Yrkanden 
Ordföranden Ulf Walther m.fl.(S), ledamöterna Roger Orwén 

m.fl.(MP), Lars Sterneby (V) yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl.(M), yrkade bifall till eget 

förslag till beslut. 
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Ledamoten Peter Backlund (FP) yrkade bifall till eget förslag till 

beslut 

 

Reservation 
Vice ordföranden Gustav Johansson, ledamöterna Henrik Virro,  

Erika Wing, Jonas Nilsson, Kristiina Katajikko, alla (M), reserverade 

sig mot beslutet till förmån för det egna förslaget; 

” Vi föreslår att: 

1. Stadsdelsnämnden beslutar att inte förlänga Tylömarks 

trädgårdsanläggningars kontrakt gällande parkdriften i Årsta och 

Vantör. 

2. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att ta fram ett nytt 

förfrågningsunderlag och genomföra upphandling av parkdriften i 

Årsta och Vantör. 

3. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att inte lämna eget 

regi anbud i denna upphandling 

 

Förvaltningen föreslår att avtalet med Tylömarks 

trädgårdsanläggningar i Årsta och Vantör ej förlängs då förvaltningen 

inte är nöjda med kvaliteten på utförd leverans. 

 

Det är bra att leverantörer som inte uppfyller ställda krav och som inte 

åtgärdar påpekade brister ej får förlängt förtroende. Det är kvalitet i 

utförande hos våra leverantörer som är av största betydelse för att vi 

ska få ett bra fungerande Stockholm som värnar om våra 

gemensamma resurser. 

 

Våra gemensamma resurser ska användas effektivt och där de gör 

mest nytta. Det är därför anmärkningsvärt att förvaltningen nu föreslår 

att stadsdelsnämnden ska ge förvaltningen i uppdrag att förbereda sig 

på att lämna ett anbud i egen regi. Stadsdelsförvaltningen har under 

många år köpt denna typ av tjänster av olika leverantörer. Att nu ta på 

sig att bygga upp denna kompetens i egen regi är inte att använda våra 

resurser på bästa tänkbara sätt.  

 

Att lämna ett anbud i egen regi är bekymmersamt. Dels ska 

förvaltningen svara på den upphandling de själva tar fram. De ska 

också svara på likartade grunder som privata aktörer på marknaden 

står inför. En privat aktör måste förhålla sig till den risk som företaget 

tar på sig genom att svara på en upphandling. När 

stadsdelsförvaltningen svarar tar de inte på sig någon egen risk. De 

kan därför lägga ett anbud som de inte behöver ta de riktigt svåra 
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konsekvenserna av. De riskerar inte företagets fortlevnad genom att 

lägga ett för lågt pris. Att lägga anbud i egen regi sneddriver således 

konkurrensen på marknaden. 

 

Därutöver riskerar en upphandlingsprocess att kosta tid och pengar 

när förvaltningen ska svara på sitt eget anbud. Resurser som den 

ansträngda förvaltningsbudgeten knappast kan rymma idag.” 

 

Reservation 
Ledamoten Peter Backlund (FP) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för det egna förslaget; 

”Vi föreslår att 

1. Stadsdelsnämnden beslutar att inte förlänga Tylömarks 

trädgårdsanläggningars kontrakt gällande parkdriften i Årsta och 

Vantör. 

2. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att ta fram ett nytt 

förfrågningsunderlag för upphandling av parkdriften i Årsta och 

Vantör. 

3. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att säkerställa att 

eget regi anbud inte lämnas i denna upphandling. 

Förvaltningen föreslår att avtalet med Tylömarks 

trädgårdsanläggningar i Årsta och Vantör ej förlängs då förvaltningen 

inte är nöjda med kvaliteten på utförd leverans. 

 

Vi i Folkpartiet tycker det är bra att leverantörer som inte uppfyller 

ställda krav och som inte åtgärdar påpekade brister ej får förlängt 

förtroende. Det är kvalitet i utförande hos våra leverantörer som är av 

största betydelse för att vi ska få ett bra fungerande Stockholm som 

värnar om våra gemensamma resurser. 

 

Våra gemensamma resurser ska användas effektivt och där de gör 

mest nytta. Det är därför anmärkningsvärt att förvaltningen nu föreslår 

att stadsdelsnämnden ska ge förvaltningen i uppdrag att förbereda sig 

på att lämna ett anbud i egen regi. Stadsdelsförvaltningen har under 

många år köpt denna typ av tjänster av olika leverantörer. Att nu ta på 

sig att bygga upp denna kompetens i egen regi är inte att använda våra 

resurser på bästa tänkbara sätt. Egen regi anbud kan i vissa lägen vara 

bra då det bland annat sätter den egna verksamhetens kvalitet i fokus. 

Emellertid finns också risker med egen regi då det ibland kan bli 

oklara roller inom förvaltningen och dessutom kostar själva 

förfarandet pengar och arbetsinsatser som kan läggas på annat. Vi i 
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folkpartiet avser att avgöra från fall till fall om det är lämpligt med 

egen regi anbud.” 

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Claes Karlsson (KD) instämde i förslaget från (M). 

 

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Elisabet Abelson (FP) instämde i förslag till beslut och 

reservation från (FP) 

 

 

 

  


